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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 8. ------«—
februar 2017

Mødelokale F6 kl. 16.00

Referat

B  Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s  8. 

Normalforretningsordenen s  3.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

14 Meddelelser

Sagsfremstilling



Side 2

Status på Frederikssund Havne og Kulturbad.

Status på etablering afgræs på grusbane på Bjergvej.

Beslutning

Orientering givet angående Frederikssund Havne og Kulturbad samt status på 

etablering afgræs på grusbane på Bjergvej.

Orientering om studietur angående kunstgræsbaner til Tyskland.

Invitation til Danmarks Biblioteksforenings topmøde udleveret.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

15 Orientering om sundhedspolitikkens årsplan for 2017 

Lovgrundlag

Sundhedsloven jr 119 stk. i og 2.

Sagsfremstilling

Sundhedsudvalget godkendte på møde den 3. januar 2017 sundhedspolitikkens 

årsplan for 2017. Årsplanen for 2017 sendes til orientering i Fritidsudvalget.

Frederikssund Kommunes Sundhedspolitik 2015-2020 blev godkendt af Byrådet i 

juni 2015, og årsplanen for 2016 blev godkendt i februar 2016.
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På baggrund af erfaringerne fra arbejdet med at implementere 

Sundhedspolitikkens årsplan for 2016 vil der i årsplanen for 2017 ske en prioritering 

i forhold at:

- Udmønte to af sundhedspolitikkens bærende principper om A) vi målretter 

indsatser til de borgere der har størst behov; B) vi bygger vores indsatser på den 

nyeste dokumenterede viden om metoder og effekter.

- Temaerne rygning og alkohol som særligt prioriterede indsatsområder.

- Et skærpet fokus på implementering, opfølgning og effektvurdering.

De to prioriterede bærende principper fra sundhedspolitikken skal udmøntes dels 

gennem en skarp prioritering af målgrupper, så der arbejdes målrettet med de 

grupper af borgere, hvor usundheden er mest udfordret fx sårbare borgere. Og 

dels ved at der sker en prioritering af de indsatser, der igangsættes, så disse er 

evidensbaserede. Sundhedsstyrelsens forebyggelsespakker danner afsæt for 

denne prioritering.

Baggrund for valg af temaerne alkohol og rygning i årsplan 2017 

Alkohol

Danskerne -  også borgerne i Frederikssund -  har et højt alkoholforbrug. Blandt 

andet har 10 %  (3.500 personer) i Frederikssund Kommune (over 16 år) et 

storforbrug af alkohol, mens 16 %  (5.600 personer) udviser tegn på 

alkoholafhængighed. I Region Hovedstaden er det henholdsvis 10 %  og 17 %.

Der er store kommunale merudgifter forbundet med at hjælpe borgere med 

alkoholproblemer. Blandt andet har en kommune med ca. 50.000 borgere 

følgende merudgifter - 4,2 mio. ler. i merudgifter til den kommunale
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medfinansiering af omkostninger i sundhedsvæsenet, i8,6 mio. ler. til 

overførselsindkomster og 5,4 mio. ler. til hjælpeforanstaltninger til børn og unge. 

Hertil kommer udgifter til alkoholbehandling.

Frederikssund Kommune har i dag en vifte af tilbud på alkoholområdet, der går på 

tværs af en række fagområder og spænder fra alkoholforebyggelse ved 

udskolingssamtaler til rusmiddelgrupper for borgere i socialpsykiatrien. Dog er 

sammenhængen, kvaliteten og effekten af disse indsatser ikke afdækket. Det vil 

være relevant at arbejde hen mod, at der er en yderligere professionalisering og 

fokusering og tværgående koordinering af kommunens arbejde med 

alkoholområdet. For at danne et samlet overblik bør der gennemføres en 

tværgående kortlægning og analyse af Frederikssund Kommunes arbejde på 

alkoholområdet.

Rygning

Rygning er den enkeltstående livsstilsfaktor, der påvirker helbredet, sygeligheden 

og dødeligheden i mest negativ retning. Det er også et af de (få) områder, hvor 

der gennem mange år er oparbejdet god evidensbaseret viden om, hvad der virker 

i forhold til at få borgerne til at holde op med at ryge.

I Frederikssund Kommune er 14 %  (4.800 personer) af borgerne er daglige rygere 

(over 16 år). (15 %  i Region H). Hertil kommer lejlighedsvise rygere. Halvdelen af 

rygerne dør før 70-års alderen og mister i gennemsnit 22 år af deres liv. Rygning 

er den vigtigste forebyggelige årsag til tab af gode leveår. Den nuværende indsats 

i forhold til rygning rummer bl.a. forebyggelse af rygestart i skolen, 

rygestopkurser, individuel rygestoprådgivning og en ny indsats på gymnasiet i 

forhold til rygestop. Der bør fremadrettet være et større fokus på effekten af 

indsatserne på borgerniveau og et fokus på proaktive tilbud til sårbare borgere.
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Det vil være relevant at evaluere på den nuværende rygestopindsats og vurdere, 

hvilke målgrupper og rekrutteringsmetoder der fremadrettet bør anvendes.

Skærpet fokus på implementering, opfølgning og effektvurdering af indsatser

Når man arbejder med evidensbaserede indsatser, skal der være et set-up, der gør 

det muligt at følge, om de iværksatte indsatser har den tilsigtede effekt -  altså 

om de virker. Samtidig bør der arbejdes med et set-up for implementering af 

indsatserne, der sikrer at disse videreføres og lever videre, når indsatserne skal 

integreres i kerneopgaven.

Som kommune møder vi borgerne i mange sammenhænge og har derved en unik 

adgang til at adressere sundhedsudfordringer, som en del af at løse 

kerneopgaven. Det betyder, at sundhed i langt højere grad skal ses som et middel 

til at opnå målsætninger og resultater i alle kommunens afdelinger. Og det er her 

implementering af indsatserne skal forankres fx som parterneskaber, hvor man 

gensidigt forpligter hinanden i et samarbejde med tydelige mål og indhold.

På baggrund af erfaringerne fra arbejdet med Årsplan 2016 anbefaler 

administrationen, at der sker en prioritering og fokusering af de bærende 

principper, der skal danne grundlag for indsatserne i Årsplan 2017, at der sker en 

prioritering af få risikofaktorer -  alkohol og rygning. Og der arbejdes langt mere 

systematisk med effektvurdering og opfølgning.

Sundhedspolitikkens Årsplan 2017 indeholder følgende indsatser

1. Alkohol -  Der gennemføres en tværgående kortlægning og analyse af den nuværende 

tilbudsvifte på alkoholområdet i Frederikssund Kommune. Analysen skal munde ud i 

anbefalinger til, hvordan det tværgående samarbejde på alkoholområdet bør organiseres 

fremadrettet.
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2. Rygning -  Der gennemføres

A) En evaluering af organiseringen af den nuværende rygestopindsats herunder 

afdækning af, hvilke målgrupper der ikke nås i dag og potentialerne i en forbedret 

rekruttering til rygestop.

B) Rygestop for udviklingshæmmede på beskæftigelsestilbuddet Højagergaard.

C) Rygestop og forebyggelse af rygestart på Campus.

3. Effektvurdering og opfølgning: Der udarbejdes et koncept for, hvordan der kan formuleres 

effektmål og procesmål, når der sættes nye indsatser i gang.

4. Partnerskaber som omdrejningspunkt for implementering: Med inspiration fra andre kommuner 

udvikles et partnerskabskoncept, der har til formål at styrke implementeringen af indsatser og 

fastholde effekterne af indsatserne.

Årsplanen for 2017 indeholder også de indsatser, som der videreføres fra Årsplan 

2016 jævnfør bilag i.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Sundhedschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.
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Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Årsplan 2017 

16 DBU Velfærdsalliance

Sagsfremstilling

Som et led i af at føre fritidspolitikken ud i livet er administrationen i dialog med 

mange interessenter. En række af fodboldklubberne i Frederikssund Kommune 

har igennem længere tid afviklet forskellige aktiviteter for andre målgruppe end 

deres normale. Det drejer sig bl.a. om flygtninge, handicappede og fodbold fitness 

for både mænd og kvinder. DBU har udvist stor interesse i at bakke op om denne 

type initiativer og ønsker at knytte et tættere samarbejde med Frederikssund 

Kommune samt DBU Sjælland og Syddansk Universitet i det koncept, DBU kalder 

for velfærdsalliancer. En velfærdsalliance med DBU er i princippet en 

hensigtserklæring om samarbejde mellem Frederikssund Kommune og de tre 

andre aktører om at udvikle og gennemføre aktiviteter og projekter, der kan 

understøtte udsatte grupper gennem et samarbejde med idrætsforeninger og i 

denne sammenhæng fodboldklubber. Samtidig forpligter DBU sig til at afvikle 

events og eventuelle ungdomslandskampe i Frederikssund Kommune.

Velfærdsalliancen blev tirsdag den 31. januar 2017 kl. 10 underskrevet af 

borgmester John Schmidt Andersen, professor fra Syddansk Universitet Peter 

Krustrup, Formand for DBU Jesper Møller samt administrationschef for DBU 

Sjælland Jens Erik Jensen.

Fremadrettet vil administrationen fortsat indgå i dialog med andre organisationer, 

der ønsker samarbejde med Frederikssund Kommune om udvikling og løsning af 

velfærdsproblematikker.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.
I
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Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Endelig velfærdsalliance mellem DBU og Frederikssund Kommune januar 2017 

12 Orientering om Landsbvpulien 2017

Lovgrundlag

Retningslinjer for Puljen til initiativer i landsbyer og lokalområder.

Sagsfremstilling

Kultur og Fritid giver her en orientering om midler til rådighed i Puljen til 

initiativer i landsbyer og lokalområder (Landsbypuljen) i 2017.

Kriterierne for puljen er vedlagt som bilag.

Lan dsb yp u jjen  2017

P u l j e m id le r 3 1 9 .5 3 3

D is p o n e r e d e  m id le r

P u l je g u id e 2 5 .3 1 2

M id ler til rå d ig h ed  2017 294.221

A n s ø g n in g e r  fe b ru a r

P o n to p p id a n - r u te 19 .5 0 0
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Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Kriterier for Landsbvpulien gældende fra januar 2016 

18 Orientering kulturpulien 2017

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Kultur og Fritid giver her en orientering om midler til rådighed i Kulturpuljen 2017.

Kriterierne for puljen er vedlagt som bilag.



Side 10

K u ltu rp u ije n  2 0 1 7

Pujjem idler 2017 5 6 4 .3 00

D isp o n e re d e  m idler *

Ku ltu  rm e t r o p ø l 1 2 0 .0 0 0

Ku ltu n au t ,  å r l ig t  abb . 3 0 .5 0 0

K u l tu rp r is 2 5 .0 0 0

Fe  ri e a k t iv i te te r 7 0 .0 0 0

T  e a te  r f  est i va l 2 0 .0 0 0

S i f  Ege  s ø sæ tn in g  og o p tag n in g 1 2 .0 0 0

S k j e l s k ø r  tø m n in g  a f  m i l jp t a n k 8 .0 00

I a lt 2 8 5 .5 0 0

^ g o d k e n d t  3 0 .1 1 .1 6

Pujjem idler til råd ig h ed  2017 278. BOO

A n s ø g n in g e r  fe b ru a r  2017 U d b e ta l t A n s ø g t  t i l s kud A n s ø g t  UG Bev. UG A r r  d a to

E r ik  W e s t e r g r e n s  v i r k e a fv is t  a d m . 10 .0 0 0

F r e d e r ik s s u n d  T e a t e r f o r e n in g 50 .0 0 0

F jo rd  ko re t 3 0 .0 0 0

B i l le d s ko le  2 0 1 7 /1 8 28 .2 0 0

H o rn s r o c k 3 0 .0 0 0 ju n i

F r e d e r ik s s u n d  Fe s t iv a l 3 5 .0 0 0 a u g u s t

S n a k e  C ity  J a z z fe s t i v a l 3 0 .0 0 0 a u g u s t

Ansøgninger over 30.000 ler. er sendt til høring i KUF.

KUFs samlede høringssvar er vedhæftet som bilag.

Kommentarer til de enkelte ansøgninger fremgår desuden af de enkelte 

behandlingspunkter.

Administrationen bemærker, at der er sendt en mail med svar på de konkrete 

spørgsmål i KUFs samlede høringssvar.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.
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Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Flørinossvar vedr, kulturpulien januar 2017

• Kriterier for Kulturpulien gældende for januar 2016

H  KIB plan - strateaiplan for kultur, idræt oa bevægelse i Vinae 

Sagsfremstilling

Frederikssund Kommune har i samarbejde med Lokale- og Anlægsfonden fået 

lavet en strategiplan for kultur, idræt og bevægelse i Vinge.

Kultur, idræt og bevægelsesplanen (KIB-planen) er udarbejdet af Dansk 

Bygningsarv og Polyform Arkitekter med inddragelse afen lang række aktører, 

heriblandt lokale aktører indenfor Frederikssund Kommunes fritidsliv, Idrættens 

Analyseinstitut (IDAN) og repræsentanter for de kommende beboere i Vinge -  

Deltakvarteret. Fritidsudvalget har desuden deltaget i en workshop i forløbet.

KIB planen er et omfattende værk, der beskriver et fremtidsbillede for området. 

Planen er bygget op omkring tre temaer: •

• Lokale mødesteder.

• Kultur som dynamo.
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• Den vilde natur.

Temaerne struktureres via en fysisk zoneopdeling og konkretiseres gennem fire 

visionsprojekter:

• Børnekulturforum.

• Aktivitetssø.

• Bakkebanen.

• Hjertestien.

Implementeringen af den endelige KIB-plan bør ske med udgangspunkt i de seks 

udviklingsprincipper, der er beskrevet i planen, og som også gør sig gældende for 

grundtankerne bag Vinge.

1. Medskabelse og pionérånd skal styrkes, og medborgerskabet skal være en central driver i 

Vinges hverdagsliv.

2. Der skal tænkes i møder og i livssituationer, og begge dele skal bygge fællesskabet op.

3. De fysiske rammer skal understøtte et fremtidigt hverdagsliv, og der skal tænkes 

bæredygtighed og smart-city-teknologi ind i alle anlægsbyggerier og initiativer.

4. Der skal planlægges i tid og i fleksibilitet, og Vinge skal fungere fra begyndelsen.

5. Det stedsspecifikke skal bruges som et aktiv i udviklingen og som identitetsskabende faktor.

6. Naturen skal integreres i fritiden, og fritiden skal ud i naturen i form af naturoplevelser.

Historik

I 2015 godkendte Byrådet en anlægsbevilling på 0,4 mio. ler. til udvikling af KlB- 

planen.

KIB-planen blev udviklet i perioden frem til juni 2016 jævnfør ovenstående proces.

I juni 2016 bemyndigede Fritidsudvalget administrationen til at planlægge en
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temadrøftelse samt videre politisk behandling.

23. november 2016 blev KIB-planen præsenteret og drøftet på Byrådets 

temamøde. Dernæst blev en justeret Kl B-plan sendt til alle Byrådets medlemmer.

I februar 2017 sendes KIB-planen i høring i alle fagudvalg. Anbefalingerne herfra 

forelægges Fritidsudvalget i marts 2017, hvorefter planen behandles i 

Økonomiudvalget og Byrådet.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udkast til KIB planen drøftes. Anbefalinger fra øvrige fagudvalg forelægges Fritidsudvalget 

forinden behandling i Økonomiudvalget og Byrådet.

Beslutning

Sagen drøftet.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

KIB-plan december 2016
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20 Proces spejderhytter 

Lovgrundlag

Idræts- og Spejderfacilitetspuljen.

Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter.

Sagsfremstilling

På Fritidsudvalgets møde den 2. marts 2016 behandlede udvalget en ansøgning fra 

De Grønne Pigespejder i Frederikssund. Ansøgningen var dels om en bevilling til 

etablering afen varmepumpe, og dels om bevilling til udskiftning af hyttens 

køkken. Udvalget besluttede at bevilge etablering af varmepumpe. Ansøgningen 

om udskiftning af køkkenet blev ikke direkte afvist, men udvalget besluttede, at 

sekretariatet i andet halvår af 2016 skulle fremlægge en procesplan for, hvordan 

der etableres et mere langsigtet perspektiv med henblik på potentielle 

investeringer indenfor det samlede spejderområde.

Sekretariatet vil pege på, at en sådan proces tager afsæt i et tillæg til 

ansøgningsproceduren til Idræts- og spejderfacilitetspuljen. Et tillæg som sikre en 

større informationsgrad til optimering af beslutningsprocessen i de enkelte sager, 

og som på sigt kan give et overblik over spejderhytter i Frederikssund Kommune.

Tillægget bygger på en ansøgningsprocedure i to trin, forstået som 

sagsbehandling i udvalget i to omgange.

Trin i.

a. der ansøges puljen om et tilskud til renovering og forbedringer af spejderhytten 

efter gældende kriterier.

b. ansøgnings sendes i høring i BUS.
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c. sagen forelægges for Fritidsudvalget sammen med BUS udtalelse.

d. sagen enten afvises eller indstilles til videre behandling.

Trin 2.

e. hvis sagen indstilles til videre behandling, bevilliges der af spejderfacilitetspuljen 

et bygningssyn på hytten.

f. efter bygningssynet fremlægges sagen igen for udvalget sammen med 

tilsynsrapporten.

Formålet er, først at få et mere oplyst grundlag omkring en mulig investering i 

den enkelte hytte. Dernæst vil der på sigt oparbejdes et overblik på tværs af 

kommunen over behov for renoveringer og forbedringer af spejderhytterne, som 

udvalget kan bruge til at opkvalificere sine bevillinger på baggrund af.

Det anføres, at tillægget til ansøgningsproceduren også bør give mulighed for, at 

udvalget kan vælge at give en "straks bevilling" ved akut opstået behov, gennem 

en enkeltsagsbehandling.

Fortsat sagsfremstilling den 8. februar 2017

Administrationen har fra afdelingen Trafik og Ejendom fået en tilkendegivelse om, 

at det vil være muligt for dem at varetage opgaven med at lave byggetilsyn på 

spejderhytterne. Udgiften pr. privatejet hytte skønnes at beløbe sig til 5.000 ler. 

inklusiv rapport.

På baggrund af dette anbefaler administrationen følgende forenklede procedure:



Side 16

Behandlingsplan

a. der ansøges puljen om et tilskud til renovering og forbedringer af spejderhytten 

efter gældende kriterier.

b. ansøgnings sendes i høring i BUS.

c. administrationen gennemfører bygningssyn med dertil hørende rapport.

d. sagen forelægges for Fritidsudvalget sammen med BUS udtalelse og 

bygningssynsrapport.

Det anføres, at tillægget til ansøgningsproceduren også bør give mulighed for, at 

udvalget kan vælge at give en "straks bevilling" ved akut opstået behov, gennem 

en enkeltsagsbehandling.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er endnu 

ikke udmøntet til konkrete projekter.

Indstilling

Indstilling 8. februar 2017

Kultur- og fritidschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget godkender behandlingsplan som beskrevet under fortsat sagsbehandling af den 8. 

februar 2017.

2. Udvalget bemyndiger, administrationen indenfor rammen af spejderfacilitetspuljen at 

gennemføre bygningssyn på spejderhytter, der søges om tilskud til.
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Indstilling 30. november 2016, plet. 145:

Konst. Kultur- og fritidschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget drøfter sagen, og der træffes beslutning.

Historik

Fritidsudvalget, 30. november 2016, plet. 145:

Udsat, da det ønskes undersøgt om bygningssyn på private hytter kan 

gennemføres af kommunale medarbejdere.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Kriterier for støtte til renovering af eone spejderhytter 2016 

21 Ansøgning idræts- oa speiderfacilitetspulien KFUM-speiderne Skuldelev II

Lovgrundlag

Idræts- og Spejderfacilitetspuljen.

Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter.

Sagsfremstilling
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Ifølge "Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter" kan puljen søges 

tre gange om året: i. maj, i. september og i. november. KFUM-spejderne 

Skulderslev II har ansøgt puljen rettidigt inden i. november 2016. Deres ansøgning 

er først sendt til behandling i udvalget nu, fordi den har afventet udvalgets 

stillingtagen til en ny procesplan ved ansøgning af spejdefaciIitetspuIjen.

KFUM-spejderne søger om midler til renovering af deres spejderhytte. Der søges 

til:

Renovering aftag og loft, fældning af træer, indsættelse af nye vinduer og dør 

222.744 kr. Beklædning og isolering af ydrevæg 85.917 ler. I alt 308.660 ler.

Spejdergruppen havde i 2016 n medlemmer heraf 3 over 25 år.

Ansøgningen har været sendt i høring hos Børne- og Ungdomsorganisationernes 

Samråd (BUS) der peger på, at der bør være en dialog omkring alternative lokaler. 

Det har p.t. ikke været muligt at få etableret et møde om dette.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er ikke 

udmøntet til konkrete projekter, og der kan således anvendes 5.000 kr. af puljen 

til bygningssyn af spejderhytten.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:
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1. Der bevilges 5.000 kr. fra Idræts - og spejderfacilitetspuljen til et bygningssyn af 

spejderhytten.

2. Sagen genbehandles efter gennemførelse af bygningssyn.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Reonskab 2qh;

• SV: ansøgning fra KFUM spejderne Skuldelev II

• Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter 2016

• Ansøgning

• Vedhæftninger o-Ansøgning om penge til renovering af Spejderhytten Skuldelev 

22 Ansøgning idræts- og speiderfacilitetspulien De Grønne Pioespeider

Lovgrundlag

Idræts- og Spejderfacilitetspuljen.

Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter.

Sagsfremstilling

På Fritidsudvalgets møde den 2. marts 2016 behandlede udvalget en ansøgning fra 

De Grønne Pigespejder Falkenborggruppen i Frederikssund. Ansøgningen var dels 

om en bevilling til etablering afen varmepumpe, og dels om bevilling til 

udskiftning af hyttens køkken. Udvalget besluttede at bevilge etablering af 

varmepumpe. Ansøgningen om udskiftning af køkkenet blev ikke direkte afvist,



men udvalget besluttede, at sekretariatet i andet halvår af 2016 skulle fremlægge 

en procesplan for, hvordan der etableres et mere langsigtet perspektiv med 

henblik på potentielle investeringer indenfor det samlede spejderområde.

Spejderhytten er opført i 1978 og er gennem tiderne blevet vedligeholdt med 

maling og mindre nødvendige renoveringer. Der søges om midler til udskiftning af 

hyttens køkken 117.329,55 ler.

Begrundelse: Tilgangen af spejdere er øget markant de sidste år. I 2016 var der 25 

medlemmer, heraf 5 under 25 år. En udskiftning af køkkenet vil åbne op for en 

udvidelse af pladsen. Det nuværende køkken er fra 1978, og det anses ikke 

forsvarligt, at mere end to personer arbejder i køkkenet samtidigt. Spejderne 

ønsker, at pigerne kan være med i madlavning m.m. og dermed øge deres viden 

om sund kost.

Der søges også om midler til håndværkere i forbindelse med nedtagning af 

køkken og væg 12.000 ler.

Begrundelse: I forbindelse med udskiftning af køkken, er en renovering af diverse 

el- og VVS arbejde nødvendigt. Dette er ikke med i køkkentilbuddet.

Spejdergruppen vil selv bekoste væv og maling.

Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS) udtaler om sagen (februar 

2016):

"Tak for muligheden for at Børne- og ungdomsorganisationers Samråd (BUS) kan 

kommentere ansøgningen til renovering af hytten med fokus på energirenovering 

med varmepumpe og forhåbentlig en bedre økonomi omkring opvarmning af 

spejderhytten, hvilket på sigt giver en bedre økonomi omkring tilskudsmuligheder
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til spejderhytten fra kommunen. Spejderhytten trænger til nyt inventar, og et 

køkken er et nødvendigt tiltag for at starte renoveringen i spejderhytten. BUS 

bakker op omkring støtte til energirenovering og nyt køkken"

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er ikke 

udmøntet til konkrete projekter, og der kan således anvendes 5.000 kr. af puljen 

til bygningssyn af spejderhytten.

Indstilling

Fritids- og kulturchefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Der bevilges 5.000 kr. fra Idræts- og spejderfacilitetspuljen til et bygningssyn af spejderhytten.

2. Sagen genbehandles efter gennemførelse af bygningssyn.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Ansøgning fra De orønne pioespeider o.docx

• Medlemstal o.odt

• Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter 2016

22 Landsbvpulien: ansøgning om tilskud til skilte til Flenrik Pontoppidan rute i 
Skibby

Sagsfremstilling
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Henrik Pontoppidan rute i Skibby

Ansøgning til landsbypuljen om tilskud på 19.500 ler. til produktion af seks skilte i 

Skibby, der skal markere Henrik Pontoppidans tilknytning hertil.

To yderlige skilte finansieres af foreninger, som ansøgerne har rod i.

Ansøgerne er tre privatpersoner fra Skibby: Hanne Kyvsgaard, Nanny Kragh 

Mortensen og Marianne Hansen.

Henrik Pontoppidan (1857-1943) boede med sin familie i Østby i perioden 1884- 

1887. Gruppen, der søger om tilskud, ønsker at gøre opmærksom på hans 

forfatterskab via otte skilte på udvalgte steder på en rute, der kan opleves i bil 

eller på cykel.

Se vedhæftede kort.

Teksten på skiltene vil formidle information om Pontoppidans tilknytning til lige 

netop det sted, udvalgte tekster fra hans litteratur samt OR koder der linker til 

lydfiler med oplæsning.

Skiltene skal være fra Naturstyrelsen og være genkendelige i landsskabet.

Se vedhæftede billede.

Arbejdsgruppen håber at kunne indvi ruten i 2017.

Ruten skal desuden formidles via Frederikssunds Turistcenter samt gøres 

tilgængelige for skolerne fx via skolenivirkeligheden.dk, som et 

undervisningsforløb til fri afbenyttelse.

Gruppen er i dialog med Frederikssund Kommunes GIS-afdeling omkring
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udarbejdelse af kort.

Gruppen har været i dialog med Vej og Trafik i Frederikssund Kommune, som har 

været med rundt på ruten og godkender, at det kan lade sig gøre.

Økonomi

Eventuelt tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning. 

Beslutning

19.500 ler. bevilges til projektets gennemførelse.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• I Henrik Pontoppidans spor

• a2 skiltestander FIP 1

• Kort Pontoppidan rute

• Ansøgning

2A  Kulturpulien: Frederikssund Teaterforening ansøgning om tilskud

Lovgrundlag
Kriterier for Kulturpuljen.
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Sagsfremstilling

Frederikssund Teaterforening ansøger om tilskud til sæson 2017/18. 

Ansøgt beløb: 50.000 ler.

Frederikssund Teaters formål er at formidle professionelt teater til familier og 

voksne.

Forestillingerne vises primært i Elværket, da leje af gymnasiet er en tung post i 

budgettet. Det betyder endvidere, at Frederikssund Teater ikke har mulighed for 

at indkøbe større forestillinger, grundet manglende egnede spillesteder.

Frederikssund Teater modtager et fast årligt tilskud, som i 2017 er på: 37.204 ler.

I forhold til gældende kriterier for Kulturpuljen kan Frederikssund Teater ikke 

modtage et tilskud fra Kulturpuljen, da de fik et sådan i 2016. Men de kan bevilges 

en underskudsgaranti.

Fløringssvar fra KUF:

Frederikssund Teaterforening

Foreningen, har ansøgt om et tilskud på ler. 50.000,- i tilskud, og fik i 2016 bevilget 

ler. 25.000,- i tilskud. Iht. kriterierne kan foreningen derfor ikke opnå tilskud i 2017, 

men en underskudsgaranti. Vi anbefaler derfor at der bevilges en sådan på ler. 

50.000,-.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende
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bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes en beslutning. 

Beslutning

Underskudsgaranti på 50.000 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Frederikssund Teaterforening ansøgning om tilskud 2017

• Frederikssund Teaterforening regnskab 201^-2016

25 Kulturpulien: Fiordkoret ansøgning om tilskud til opførelse af Elverskud

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Ny større begivenhed:

Fjordkoret ansøger om tilskud til opførelse af Niels W. Gades Elverskud. 

Ansøgt beløb 30.000 ler.

Arrangementet afholdes 30. april 2017 på Frederikssund Gymnasium.
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Om arrangementet:

I 2017 fejres den danske komponist Niels W. Gades 200 års fødselsdag. Værket 

Elverskud er skrevet for kor, solister og orkester. Det er Fjordkorets hensigt at 

opføre værket i samarbejde med andre korsangere fra egnen, og det er 

nødvendigt at engagere tre solister og et stort antal musikere med.

Fjordkoret forventer et samlet antal deltagere på 60 sangere, 35 musikere og tre 

solister.

Målgruppen:

Alle musikinteresserede i Frederikssund Kommune og med særligt ønske om at 

gøre unge opmærksomme på den danske komponist.

Forventet antal publikum: 160. 

Entrépris: 120 ler.

Budget:

Indtægter Udgifter

Entré: 19.200 ler. Salsleje: 7.130 ler.

Deltagerbetaling: 7.000 ler. (3.500 fra 

Fjordkoret, 3.500 fra symfoniorkestret)

Solister 12.000 ler.

Kommunal støtte: 30.000 ler. (denne 

ansøgning)

Prof. Musikere: 33.000 ler.

PR mv. 4070 ler.

1 alt: 56.200 ler. 1 alt: 56.200 ler.
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Høringssvar fra KUF:

Fjord ko ret

Koret har aldrig modtaget tilskud af nogen art. Da der er tale om et nyt 

arrangement som markerer én af vores store komponister, og det er med offentlig 

adgang, mener vi ansøgningen opfylder kriterierne, og bør imødekommes med 

det ansøgte beløb.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning. 

Beslutning

Tilskud på 30.000 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• VS: Ansøgning om tilskud fra kulturpulien 

26 Frederikssund Festival ansøgning om underskudsgaranti

Lovgrundlag
Kriterier for Kulturpuljen.
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Sagsfremstilling

Liv i kommunen:

Frederikssund Festival ansøger om underskudsgaranti til Frederikssund Festival 

2017, hvor der er 35 års jubilæum.

Ansøgt beløb: på 35.000 ler.

Festivalen afvikles 3.-5. august 2017 på Kalvøen.

Festivalen henvender sig til det voksne publikum med børn. Musikprogrammet er 

en blanding af gratis koncerter, og koncerter hvor der opkræves entré. F.eks. vil 

børnekoncerten, alle eftermiddagskoncerterne i Humlehaven samt koncerterne i 

Natteltet vil være gratis. Aftenkoncerterne i Valhal opkræves der entré for.

Festivalen er momsfritaget. En forudsætning for dette er, at vores overskud 

doneres til velgørende eller almennyttige formål. Et eventuelt overskud vil blive 

givet til lokal velgørenhed og almennyttige formål i Frederikssund Kommune med 

fokus på ungdom. Festivalen har siden 2011 doneret mere end 210.000 kroner væk 

til forskellige foreninger i Frederikssund Kommune.

Frederikssund Festival fik i 2016 bevilget en underskudsgaranti på 35.000 ler.

I forhold til gældende kriterier for Kulturpuljen, kan Snakecity Jazzfestival ikke 

bevilges en underskudsgaranti igen.

Høringssvar fra KUF:

Frederikssund Festival
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Da festivalen allerede sidste år modtog underskudsgaranti, men ikke i årene inden 

har modtaget tilskud, mener vi, at ansøgningen om underskudsgaranti på ler. 

35.000,- bør imødekommes.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning 

Beslutning

Underskudsgaranti på 35.000 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• FF ansøgning om underskudsgaranti 20171 

22 Hornsrock ansøgning om underskudsgaranti til Hornsrock Musikfestival
2017

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Liv i kommunen:
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Hornsrock ansøger om underskudsgaranti til Hornsrock Musikfestival 2017. 

Ansøgt beløb: på 30.000 ler.

Festivalen afvikles 2.-4. juni 2017 ved Fjordlandsskolen, afd. Skibby. 

Festivalen er for alle aldre, og der forventes mellem 1200-1400 deltagere.

Hornsrock fik bevilget en underskudsgaranti på 30.000 i 2016, hvoraf de 9.201 ler. 

blev udbetalt efterfølgende.

I forhold til gældende kriterier for Kulturpuljen, kan Hornsrock Musikfestival ikke 

bevilges en underskudsgaranti igen.

Høringssvar fra KUF:

Hornsrock

Da festivalen allerede sidste år modtog underskudsgaranti, men ikke i årene inden 

har modtaget tilskud,

mener vi, at ansøgningen om underskudsgaranti på ler. 30.000,- bør 

imødekommes.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:
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1. Sagen drøftes, og der træffes en beslutning. 

Beslutning

Underskudsgaranti på 30.000 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

28 Kulturpulien: Snake City jazzfestival ansøgning om underskudsgaranti

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Liv i kommunen:

Snake City ansøger om underskudsgaranti til Snake City Jazzfestival 2017. 

Ansøgt beløb: på 30.000 ler.

Festivalen afholdes i Slangerup by i perioden 23.-27. august 2017. 

Festivalen er for både børn og voksne.

Snakecity Jazzfestival fik i november 2015 bevilget en underskudsgaranti på 

30.000 til festivalen i 2016.

I forhold til gældende kriterier for Kulturpuljen kan Snakecity Jazzfestival ikke 

bevilges en underskudsgaranti igen.
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Høringsvar fra KUF:

Snake City Jazzfestival

Da festivalen allerede sidste år modtog underskudsgaranti, men ikke i årene inden 

har modtaget tilskud, mener vi, at ansøgningen om underskudsgaranti på ler. 

30.000,- bør imødekommes.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning. 

Beslutning

Underskudsgaranti på 30.000 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• ØKONOMISK TILSKUD FRA KOMMUNEN 2016 O

• BUDGETUDKAST TIL 2017 PDF O

I.F.W. billedskole 2017/18 

Sagsfremstilling

).F. Willumsens Museum søger om tilskud til at oprette to billedskolehold i
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2017/2018.

Ansøgt beløb 28.200 ler.

På baggrund afen ekstra indsats er det lykkedes J.F. Willumsens Museum at have 

10 deltagere til hold 2 i sæson 2016/17 i aldersgruppen 4.-6. klasse. Holdet startede 

ultimo januar.

Grundet den sene start er antallet af undervisningsgange reduceret fra 20 til 16 og 

brugerbetalingen fra 1200 til 1000 ler. pr. barn. J.F. Willumsens Museum 

tilbagebetaler derfor 3.600 ler. til Fritidsudvalget.

J.F. Willumsens Museum vil bygge videre på erfaringerne og ønsker at etablere to 

billedskolehold i 2017/18 med max 12 elever pr. hold. Den endelige aldersinddeling 

på holdene vil ske efter tilmelding for at få den optimale fordeling.

Udover den mere traditionelle markedsføring vil billedskolen som noget nyt 

afholde en gratis prøveeftermiddag for nye, interesserede deltagere.

I forhold til gældende kriterier for Kulturpuljen kan J.F. Willumsens billedskole ikke 

modtage et tilskud fra Kulturpuljen, da de fik et sådan i 2016. Men de kan bevilges 

en underskudsgaranti.

Høringssvar fra KUF:

Billedskole på J.F. Willumsens Museum
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Museet modtog også i 2016 et tilskud på ler. 28.500,- til samme formål. Jf. 

kriterierne kan de derfor ikke opnå tilskud i år, men eventuelt en 

underskudsgaranti. Da der er tale om et arrangement der alene kan løbe rundt 

hvis der opnås tilskud, og en underskudsgaranti derfor ikke vil give mening, må vi 

desværre anbefale at ansøgningen ikke imødekommes.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning. 

Beslutning

Tilskud på 28.200 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Ansøgning billedskole Willumsens Museum 

20 Talentstrategi for kultur og fritid

Sagsfremstilling

Talentråd for Kultur og Fritid blev nedsat i foråret 2016. Talentrådet er udpeget af 

Fritidsudvalget og består af:

• Alice Linning, formand for Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS)

• Annette Johansen, direktør for J.F. Willumsen Museum

• Gitte Grarup, leder af Frederikssund Musikskole
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• Per Gottlieb, repræsentant for Kultur i Frederikssund (KUF)

• Sofie Myschetzky, kulturkonsulent i Frederikssund Kommune (formand)

Talentrådets opgave var i 2016 at udarbejde en strategi for at styrke 

talentudviklingsmiljøer inden for kunst, kultur og spejdere.

Talentrådet holdt det første indledende møde den 22. juni og har efter 

sommerferien haft fire møder med henblik på at formulere en strategi for, 

hvordan man bedst understøtter talentudvikling og talentudviklingsmiljøer inden 

for kunst, kultur og spejdere i Frederikssund Kommune.

Et gennemgående tema på møderne har været, at de lokale understøttende 

talentmiljøer, jf. Holbæk Kommunes model fra SportsHouse (se model i strategi

bilag), skal udvikles, før vi kan starte arbejdet med talentudvikling.

Teater, musik, billedkunst og spejdere er potentielle talentudviklingsmiljøer.

Talentrådet har indkredset potentielle talentmiljøer i Frederikssund Kommune til 

at være teater, musik, billedkunst og spejder. Det er inden for disse områder, at 

der i Frederikssund Kommune udbydes kvalitetstilbud til børn og unge, og det er 

samtidig disse områder, som har aktører med den nødvendige kapacitet, stabilitet 

og organisering til at gennemføre langsigtede tiltag, som understøtter 

talentudvikling.

Med det udgangspunkt er Talentrådet kommet frem til en strategi, der handler 

om, at områderne musik, billedkunst, teater og spejder, gennemfører 

pilotprojekter i skoleåret 2017-2018 med henblik på at udlede konkrete erfaringer 

med at styrke talentudviklingsmiljøer.
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Medlemmerne af talentrådet har således udviklet fire konkrete 

talentudviklingsprogrammer, der er rettet mod børn og unge, som vil noget mere.

Musikskolen: vil iværksætte et talenthold og lave en målrettet indsats for særligt 

musikinteresserede i indskolingen.

• J.F. Willumsens Museum: vil tilbyde kreativ MasterCIass i visuel kultur.

• Med JAS som projektleder vil amatørteatrene: bevidstgøre unge teatertalenter om livet som 

professionel skuespiller gennem et professionelt teatertræningsforløb

• BUS vil uddanne naturambassadører til lokal gavn og professionel udvikling

Fælles for indsatserne er en indledende motivationssamtale med deltagerne med 

henblik på forpligtende deltagelse. Samtalerne danner udgangspunkt for 

evalueringerne.

Ligeledes lægges der op til en fælles, offentlig afslutning i sommeren 2018.

Økonomi:

I 2017 og 2018 er der 520.461 ler. til rådighed i Talentpuljen for Kultur og Fritid. 

Det beløb er fremkommet via følgende regnestykke:

Økonom i ta len t 2015 2016 2017 2018 fo rv e n te t 2017 /1 8  sam let I a lt

B udge t 160 .000 4 0 3 .4 1 7 4 0 7 .9 6 6 4 1 6 .0 0 0 1 .3 41 .1 52

O ve r fø re ls e  f r a  2015 160 .000

O ve r fø re ls e  f r a  2016 300 .000 57 .186

O ve r fø re ls e  f r a  2 01 7

A k k u m u le r e t  be løb 4 0 3 .4 1 7 867 .966 4 7 3 .1 8 6

Fo rb rug 46 .2 9 9

R e s tb u d g e t 5 7 .1S 6

Fordeling a f  midler

F æ l le s  u dg i f te r 20 .000 20 .000 20 .000 4 0 .0 0 0

Id ræ t 230 .050 508 .780 2 7 1 .9 1 2 780 .691

Ku ltu r 1 53 .367 3 3 9 .1 8 6 181 .274 520 .461
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Pilotprojekterne beløber sig samlet til 392.670 ler. fordelt således:

Musikskolen talenthold 69.810 ler.

Musikskolen særligt musikinteresserede i indskolingen 87.860 ler.

J.F. Willumsen MasterCIass 49.000 ler.

Talentudvikling teater 38.000 ler.

BUS: Naturambassadører 48.000 ler.

For de frivillige organisationer, BUS og JAS, er der indregnet 5.000 ler. i budgettet 

til projektledelse.

Musikskolen og J.F. Willumsen dækker projektlederomkostningerne via 

driftsbudgettet.

Fælles for projekterne er, at det er gratis for talenterne at deltage.

Økonomien for pilotprojekterne er større end den vil være i det kommende 

skoleår grundet opsparing fra tidligere år. Pilotprojekterne har derfor også en 

volumen, som ikke kan kopieres direkte året efter. Men de væsentligste læringer 

kan trækkes ud, og der kan skabes nye talentudviklingsprogrammer på den 

baggrund.

Ovenstående har udmøntet sig i en strategi, der indeholder:

• Baggrund og kriterier for udvikling af pilotprojekter inden for talentudvikling på Kultur og 

Fritidsområdet

• Beskrivelser af talentudviklingsprogrammerne inden for musik, billedkunst, teater og spejder

Administrationen beder Fritidsudvalget tage stilling til den overordnede strategi, 

projektbeskrivelserne samt fordelingen af midler til de fire projekter.
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Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling. 

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget godkender Strategi for talentudvikling for kultur og fritid i Frederikssund Kommune.

2. Udvalget tager stilling til den økonomiske prioritering i forhold til de fire pilotindsatser.

Beslutning

1. Godkendt

2. Udvalget godkender og støtter projekterne 2,3,4 og 5 med de ansøgte beløb.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Talentudviklino kultur oo fritid - strategi 2017-2018

• Talentproorammer musik, billedkunst, teater oo spejder

31 Kulturhuse i Frederikssund Kommune

Lovgrundlag

Budgetaftale for 2017.

Sagsfremstilling

Ved Byrådets vedtagelse af budget for 2017 indgår følgende beslutning:



Side 39

Kulturhusene og kulturinstitutioner:

Forligspartierne er enige om, at alle kommunale lokaler som udgangspunkt stilles 

vederlagsfrit til rådighed for de frivillige foreninger.

Det ønskes, at administrationen fremlægger en samlet plan for organisering og 

drift af kulturhusene og evt. snitflader til bibliotekernes aktivitetstilbud.

Der forudsættes en øget effektivisering på driften af kommunens kulturhuse 

svarende til ca. 0,5 mio. ler. fra 2018. De midler skal bruges til at skabe endnu mere 

kultur for byens borgere.

Det forudsættes, at Fritidsudvalget i første halvår 2017 har besluttet en plan, der 

frigiver ressourcer til nye kulturaktiviteter i kommunen.

Som udgangspunkt for en samlet plan for organisering og drift af kulturhuse, er 

der behov for en definition af, hvad der i Frederikssund Kommune er at betragte 

som kulturhuse, og hvad der skal betragtes som foreningshuse.

Administrationen har i vedlagte bilag udarbejdet en oversigt over både kultur- og 

foreningshuse samt deres tilknyttede budgetter.

Administrationen anbefaler, at kulturhuse defineres som kommunale bygninger, 

hvor de primære aktiviteter er af kulturel karakter.

Administrationen anbefaler, at Rejsestalden, Elværket og Kulturhuset Pyramiden 

defineres som kulturhuse og dermed indgå i den samlede plan for organisering og 

drift af kulturhusene, som Byrådet har vedtaget.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 30. november 2016:
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Fritidsudvalget udsatte den 2. november dette punkt, idet udvalget ønsker belyst 

konstruktionen bag hvert af husene i bilaget, herunder adresse samt hvilke 

aktiviteter, der foregår.

Administrationen har udarbejdet fire bilag, som er vedhæftet:

• Bilag 1 er en oversigt over kultur- og foreningshuse samt lokaler -  med adresse, formål, 

styringsform m.m.

• Bilag 2 -  brugere i kultur- og foreningshusene, som er udarbejdet i juni 2015.

Bilaget skønnes fortsat at give et godt billede af de aktiviteter, som foregår i 

husene. Bilaget mangler oplysninger om Valhal og Kulturhuset Pyramiden -  disse 

findes i bilag 4.

Bemærk: Foreningshuset Østersvej 4 er pr. i. oktober 2016 blevet udlejet til 

Vejdirektoratet. De foreninger, som tidligere har brugt huset, er blevet anvist 

lokaler andre steder, herunder i Langes Magasin.

• Bilag 3 - brugere i Rejsestalden, udarbejdet i juni 2015.

• Bilag 4 - brugere i Valhal og Pyramiden, udarbejdet i november 2016.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 4. januar 2017:

Fritidsudvalget udsatte den 30. november dette punkt.

Administrationen har udarbejdet bilag som er vedhæftet:

• Bilag 5 - er en oversigt over kultur- og foreningshusenes økonomi fordelt på forbrugsområder.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 8. februar 2017: 

Fritidsudvalget udsatte den 4. januar dette punkt. 

Administrationen har udarbejdet bilag, som er vedhæftet:

• Bilag 6 - beskrivelse af vederlagsfrihed.
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Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Indstilling 8. februar 2017

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget drøfter sagen og træffer beslutning.

Indstilling 4. januar 2017, plet. 8:

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget drøfter sagen og beslutter hvilke huse, der skal defineres som kulturhuse, som således 

fremadrettet indgår i den samlede plan for organisering og drift af kulturhusene.

Indstilling 30. november 2016, plet. 140:

Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. Udvalget drøfter sagen og beslutter hvilke huse, der skal defineres som 

kulturhuse, som således fremadrettet indgår i den samlede plan for organisering 

og drift af kulturhusene.

Indstilling 2. november 2016, plet. 140:

Konst. Kultur- og fritidschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Rejsestalden, Elværket og Kulturhuset Pyramiden defineres som kulturhuse.

Historik
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Fritidsudvalget, 30. november 2016, plet. 153: 

Udsat.

Fritidsudvalget, 2. november 2016, plet. 140:

Udsat, idet udvalget ønsker belyst konstruktionen bag hvert af husene i bilaget, 

herunder adresse, samt hvilke aktiviteter der forgår.

Fritidsudvalget, 4. januar 2017, plet. 8:

Udsat. Udvalget ønsker, at administrationen udarbejder et notat, der beskriver 

vederlagsfrihed, og et notat det beskriver økonomi for huse med kulturelle 

aktiviteter.

Beslutning

Udvalget ønsker, at administrationen afdækker hvilke forhold der i dag i 

kulturhuse, museer og idrætsanlæg betales for. Derudover beskrives hvad der 

ligger i begrebet primær brug.

Udvalget beslutter, at de i bilag 1 beskrevne bygninger samt huset på Lejrvej 4 i 

Jægerspris, defineres som kulturhuse i den fremadrettede proces.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Bilag 2 - Brugere af kulturhuse pr. g. juni 201^

• Bilag 2 - Brugeroplvsninger Rejsestalden a

• Bilag a  - brugere af Valhal og Pyramiden
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• Kultur- o q  forenirmshuse

• Bilau g - Økonomisk oversigt - driftsudgifter til husene

• Bilag i - Kulturhuse - foreningshuse - lokaler

• Bilag 6 - Beskrivelse af vederlagsfrihed

2Z Idrætsbv - frigivelse af anlægsmidler 

Sagsfremstilling

Første fase af idrætsbyen er udbudt i to dele:

1. De udendørs faciliteter er udbudt som en totalrådgivningsopgave med tilbudsfrist den 24. 

februar 2017.

2. Svømmehallen er udbudt i en totalentreprise med tilbudsfrist den 6. april 2017.

Der er derfor behov for at få frigivet midler fra idrætsbybudgettet for 2017 til 

indgåelse af kontrakt med en totalrådgiver i starten af marts 2017.

Der ønskes frigivelse af i alt 7 mio. ler. fra de afsatte midler til idrætsby i 2017.

Frigivelse af midler til kontrakt vedrørende anlæggelse af svømmehallen samt 

øvrige udgifter til idrætsbyen i 2017 behandles i Byrådet i maj 2017.

Økonomi



Der er i 2017 afsat 34,8 mio. ler. til etablering af et samlet idrætsområde, heraf er 

9,2 mio. ler. frigivet ved byrådsmødet den 25. januar til arkæologiske udgravninger. 

Der er fortsat 25,6 mio. ler. til rådighed, som endnu ikke er frigivet og der kan 

således frigives 7,0 mio. ler. til indgåelse af kontrakt med totalrådgiver.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Der afgives en anlægsbevilling på 7 mio. kr. finansieret af det afsatte rådighedsbeløb i 2017.

Beslutning

Anbefales.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

31 Proces for Idrætscenterdannelse i læaerspris 

Sagsfremstilling

Byrådet vedtog i budgettet for 2017" I Jægerspris afsættes der 200.000 kr. 

finansieret af idrætsfacilitetspuljen i 2017 til idégenerering, beskrivelse af et projekt 

samt søgning af fondsmidler. Det forudsættes at områdets interessenter i 

fællesskab kan bakke op om et projekt, der kan indgå i budgetdrøftelserne for 

budget 2018-21"

Administrationen har udarbejdet vedlagte procesplan.
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Med denne plan vil der blive tilknyttet en ekstern rådgiver. Rådgiveren skal 

igennem dialog med idrætsforeningerne i Jægerspris, udarbejde ideer til et projekt, 

som kan styrke centerdannelsen i lokalområdet.

En projektbeskrivelse forventes klar til fremlæggelse for Fritidsudvalget i juni 2017.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er endnu 

ikke frigivet, og der kan frigives 0,200 mio. kr. af puljen til udarbejdelse af 

projektoplæg vedr. idrætscenterdannelse i Jægerspris.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Procesplanen godkendes.

2. Der frigives 200.000 kr. fra idrætsfacilitetespuljen til udarbejdelse af et projektoplæg.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Proceplan for idrætscenterdannelse i læoersrpis



FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Tillægsreferat -  sag 34 -  sag 35

M  Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 8. 

Normalforretningsordenen jr 3.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

35 Revideret proces- oa organisationsplan for Kultur- oa Havnebadet

Sagsfremstilling



Byrådet besluttede den 23. november 2016 en proces- og organisationsplan for 

Kultur- og Havnebadet.

Administrationen, Frederikssund Ny Initiativråd (FNI) og A.P. Møller Fonden 

afholdte den 5. januar 2017 et følgegruppemøde om den videre proces for Kultur- 

og Havnebadet efter fondens bevilling.

På mødet opfordrede A.P. Møller Fonden til, at der bliver lavet en 

projektkonkurrence, der gennemføres som et udbud af totalrådgiver med 

forhandling for at sikre den bedst mulige løsning. En bedømmelseskomite skal 

bedømme forslagene og udpege vinderprojektet. A.P. Møller Fonden og FNI 

udtrykte på mødet et ønske om at indgå i bedømmelseskomiteen.

Det betyder, at den organisering, der er besluttet mellem FNI og Frederikssund 

Kommune, og som er godkendt af Fritidsudvalget, skal revideres. Den 

følgegruppe, der er nedsat med repræsentanter fra FNI, Frederikssund Kommune, 

Kulturrådet og Idrætsrådet nedlægges, indtil der er fundet en vinder af udbuddet, 

for herefter at blive genoptaget i sin nuværende form.

Gennemførelsen af projektkonkurrencen er reguleret i udbudslovens s  84-94. 

Udbudsformen og personsammenfaldet er undersøgt af Advokatfirmaet 

Lundgreens, der har vurderet de juridiske forhold i forbindelse med 

udbudsmaterialet til totalrådgiver jævnfør vedlagte notat.

FNI ønsker at overdrage projektet i den form, det er i nu med projektbeskrivelser 

til og gavebreve samt vilkårsskrivelser fra henholdsvis A. P. Møller Fonden og 

Friluftsrådet til Frederikssund Kommune.



FNI har tidligere overdraget projektansvaret til Frederikssund Kommune, der 

optræder som projektansvarlig, bygherre og ejer.

Økonomi

Der var i budget 2016 afsat 0,500 mio. ler. til projektering til et Kultur- og 

Flavnebad. I 2018 er der afsat anlægsmidler for 7,283 mio. ler. til etablering af 

Kultur- og Flavnebadet. Ydermere er der afsat 0,500 mio. ler. som driftsmidler i 

2017. Ved overdragelsen af gavebrev samt vilkårsskrivelse fra A.P. Møller Fonden 

og Friluftsrådet til Frederikssund Kommune skal der gives en tillægsbevilling i 2018 

til en anlægsudgift på 8,500 mio. ler. og en anlægsindtægt på -8,500 mio. ler.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Der gennemføres et udbud med forhandling mhp. at tildele en tjenesteydelseskontrakt om 

vinderprojektets gennemførelse

2. Der nedsættes en bedømmelseskomite bestående af byrådsmedlemmer, der skal kåre 

vinderprojektet

3. Der gives i bedømmelseskomiteen plads til en repræsentant fra FNI udpeget af dem selv, og 

en repræsentant fra A.P. Møller Fonden udpeget af fonden

4. Frederikssund Kommune modtager gavebrev samt vilkårsskrivelse fra A.P. Møller Fonden og 

Friluftsrådet fra FNI svarende til i alt 8,5 mio. kr.

5. Der afgives en tillægsbevilling til anlægsudgifter på 8,5 mio. kr. i 2018.

6. Der afgives en tillægsbevilling til anlægsindtægter på -8,5 mio. kr. i 2018.

Beslutning

Indstillingspunkt 1-6 anbefales.

Ved indstillingspunkt 2 anbefales at fritidsudvalgets medlemmer indgår i

bedømmelseskomiteen.



Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• QmaniserinQ havnebadet 06-02-2017

• Udkast tidsplan 06.02.2017

• Notatom gennemførelse af arkitektkonkurrence Frederikssund Kultur- oq 

Flavnebad


